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Verslag:  

 

1. Goedkeuring verslag commissie maart 2013 

 

Het verslag wordt goedgekeurd. 

 

2. Toelichting “Capaciteitsstudie Mechels basisonderwijs” (Zie presentatie) 

 

 

Schepen Marc Hendrickx leidt het onderwerp in. Hij wenst de mensen van de dienst 

onderwijsondersteuning en het studiebureau te bedanken voor het mooie werk. Een werk 

dat al opgeleverd heeft, aangezien Minister Pascal Smet onlangs bekend maakte dat er 

een bedrag van 5 miljoen euro wordt vrijgemaakt voor de stad Mechelen om in te zetten 

op deze uitdaging. Deze toezegging kwam er naar aanleiding van het rapport, dat 

vanavond voorligt op de commissie. 

 

Herbert Crol schetst de geschiedenis. In 2011 werd de taskforce capaciteit opgericht om 

de uitdagingen op het vlak van scholencapaciteit aan te pakken. Belangrijk is dat deze 

taskforce is samengesteld uit diverse stadsdiensten en dit dienstoverschrijdend karakter 

essentieel is om deze problematiek te kunnen aanpakken. In 2011 is de stad gestart met 

het maken van een eigen analyse, nadien werd de opdracht gegeven aan IDEA Consult. 

 

Maarten Gerard presenteert de studie op basis van de powerpoint in bijlage. De 

cijfergegevens die gebruikt werden, dateren van het schooljaar 2011-2012. Een 

actualisatie, zou waarschijnlijk enkele wijzigingen kunnen met zich meebrengen. Eén van 

de opvallende vaststellingen is dat Mechelen leerlingen exporteert naar scholen buiten 

Mechelen. Er zijn meer Mechelaars die buiten de stad naar school gaan, dan niet-

Mechelaars die in de stad schoollopen. Een 2de vaststelling is dat er piekmomenten zullen 

zijn in 2019-2020 voor het lager onderwijs en in 2024-2025 voor het secundair. 

 

Vraag F. Blavier: is dit enkel cijfermatig onderzocht of is er ook gepeild naar de 

beweegredenen hiervan. 

 

Herbert Crol: de periode dat de gegevens vergaard werden en vandaag is verschillend. 

Decretaal is het veel belangrijker geworden dat de capaciteit per leerjaar wordt 

opgemeten. 

 

Vraag F. Creyelman: Is dit nu een oorzaak of gevolg van de leerlingenstromen? Het is 

immers niet onbelangrijk of het over witte of zwarte scholen gaat. Mensen sturen hun 

kinderen buiten de stad omdat de Mechelse scholen zwart zijn. 

 

Maarten Gerard: de studie is louter kwantitatief. Er werd geen sociologisch onderzoek 

gevoerd, noch gepeild naar individuele beweegredenen. 

 

Herbert Crol: In de taskforce werden de gegevens besproken. Op basis van de analyse 

van de diensten en de studie die voorligt, werd een vraag geformuleerd aan Vlaanderen. 

De taskforce houdt hierbij rekening met de reële situatie (scenario B). We hebben voor 



17 miljoen euro projecten ingediend en zijn al blij dat we 5 miljoen hebben verkregen. 

Nu moet de taskforce bepalen welke projecten prioritair kunnen uitgevoerd worden, 

m.a.w. het bepalen van de criteria die we het belangrijkste vinden. Een onderhandeling 

met de scholen moet op basis van deze criteria gevoerd worden. 

 

Schepen Marc Hendrickx vraagt om dit onderwerp terug te agenderen, na de 

onderhandelingen met de scholen. Hij stelt tevens vast dat het opmerkelijk is dat deze 

discussies op een normale wijze netoverschrijdend kunnen gevoerd worden. 

 

 

Rita Van den Bossche: Beslaat de studie ook de noden in het buitengewoon onderwijs. 

Hier gaat het immers over een ander verhaal? 

 

Herbert Crol: Neen, vanuit Vlaanderen wordt de opdracht gegeven voor een taskforce 

gewoon onderwijs. De vraag is wel terecht, aangezien ook hier noden zijn. Toch denken 

we dat het Buitengewoon onderwijs reeds een goed zicht hebben op de noden die er zijn. 

Het thema wordt alleszins besproken binnen het LOP. Dit zou kunnen uitmonden in een 

verdere studie. Het is echter een zeer moeilijk thema, gezien de vele types aan BO die er 

ingericht worden. 

 

De voorzitter sluit de vergadering en dringt erop aan dat dit thema ook in volgende 

vergaderingen opgevolgd wordt, tezamen met andere agendapunten. 
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